
1 (2)

SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2024/25:920 Ersättning vid upplåtelse av mark vid elnätsutbyggnad

Den ökade elektrifieringen innebär en kraftig utbyggnad av elnätet. Denna 
utbyggnad är på många sätt nödvändig, men den skapar även konflikter. De 
markägare som påtvingas en ny ledning ser oftast detta som en stor 
inskränkning i deras brukande av marken. Jordbruket försvåras många gånger, 
och skogsbruk omöjliggörs. Dessa stora ingrepp i deras egendomar behöver 
ersättas.

I dag upplevs ersättningen för detta som alltför låg, och den ersätter inte de 
faktiska kostnader som påläggs markägarna. Regeringen tillsatte 2023 en 
utredning med uppgift att se över ersättningen för upplåtelse av mark vid 
elnätsuppbyggnad. En rapport levererades till ansvarigt departement sommaren 
2024. Sedan dess har det inte hänt någonting.

Denna fördröjning leder till ökande konfliktnivåer. Många markägare har med 
anledning av utredningen en förväntan på högre ersättning och är därför 
tveksamma till att gå med på att upplåta sin mark för elnät. Regeringen behöver 
skyndsamt hantera denna utredning. 

Jag vill mot bakgrund av detta fråga energi- och näringsminister Ebba Busch 
följande:

 

Varför dröjer ministerns och regeringens hantering av ovannämnda utredning, 
när kommer man att presentera förslag för ändrad ersättning för upplåtelse av 
mark vid elnätsuppbyggnad och hur kommer denna ersättning att ändras?

………………………………………

Monica Haider (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-03-18
Besvaras senast
2025-03-26 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


